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Dr. Szili Katalin,
az Országgyűlés Elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!
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írásbeli kérdés

„Meddig uralják még árampiacunkat versenytorzító paktumok?" címmel a Házszabály 91 .
§-a alapján kérdést kívánok benyújtani dr. Kóka János gazdasági és közlekedési miniszterhez .
A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

A 90-es évek közepén a teljes egészében állami tulajdonú és monopolhelyzetben lévő
hálózatüzemeltető Magyar Villamos Művek (MVM) Rt . 20-25 éves futamidejű, hosszú távú
megállapodásokat kötött döntően privát tulajdonú erőművekkel . A szerződések a befektetések
kockázat nélküli megtérülésén felül garantált nyereséget biztosítanak az erőműveknek,
miközben bebetonozzák az MVM Rt . domináns hazai piaci pozícióját . Ezáltal komolyan
hátráltatják a hazai energiapiac liberalizációját, melyet az uniós előírások szerint 2007 . július
elsejével biztosítanunk kellene .

Az Európai Bizottság 2005 . november elején vizsgálatot kezdett a magyarországi hosszú távú
energiaszerződések ügyében (ún. infringement procedure) . Ennek során megállapította, hogy
az MVM Rt. és a villamosenergia-termelők között Magyarországon megkötött
energiavásárlási megállapodások túl kis teret hagynak az új piaci belépők számára, és ezzel
korlátozzák a versenyt. A Bizottság kétségesnek tartotta, hogy a megállapodások
összeegyeztethetők-e az EK-szerződés állami támogatásokra vonatkozó szabályaival, amelyek
előírják a tagállamok számára, hogy nem nyújthatnak olyan támogatást, amely a közös piacon
torzítja a versenyt .

A Nemzetközi Energia Űgynökség 2007. áprilisi friss értékelése szintén kifogásolja az
említett hosszú távú megállapodásokat, és azt javasolja a magyar Kormánynak, hogy a 2007-
es teljes piacnyitásra strukturálja át áram- és gázpiacát, és teremtsen lehetőséget a valódi
verseny kialakulására .



A fentiekre tekintettel, kérem tisztelt Miniszter úr válaszát a következő kérdésekre :

1. Hol tart jelenleg a Bizottság által 2005 novemberében megkezdett, a
magyarországi hosszú távú energia-megállapodásokkal kapcsolatos eljárás
(infringement procedure)? Milyen lépések történtek eddig a Bizottság részéről, és
arra milyen válaszokat adott a magyar Kormány? Milyen fejlemények várhatók
a közeljövőben ebben az ügyben?

2. Megkaphatom-e azokat a dokumentumokat, melyeket az Európai Bizottság és a
Kormány váltott a témakörben egymással?

3 . Milyen lépéseket tervez a Kormány a Magyar Villamos Művek Rt. és az
erőművek közötti hosszú távú energia-megállapodások ügyében?

4. Milyen fázisban van jelenleg az árampiac liberalizációjához szükséges
jogszabályi környezet megteremtése? Mikorra készülnek el a megfelelő
jogszabályi keretek? Mikor tudja megnyitni Magyarország az árampiacát, tehát
mikorra tesz eleget az energialiberalizációra vonatkozó uniós követelménynek?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2007 . április 11 .

eMeth Zsolt
Fidesz-Magyar Polgári Szövetség
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